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J e g y z ő k ö n y v 
 
 
Készült Kálló Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. július 23-án 18,00 órai 
kezdettel Kálló községben a polgármesteri hivatalban megtartott üléséről. 
 
Jelen vannak: Ivanovics István polgármester, Czeba Katalin alpolgármester, Balla Jánosné, 
Benedek Péter István, Kapás Antalné, Koncz Lajosné – szám szerint a 7 tagú képviselő-
testület 6 tagja 
Koncz Anita körjegyző – meghívott 
 
A polgármester köszönti a   megjelenteket. Megállapítja a határozatképességet és megnyitja 
az ülést. Kijelöli Balla Jánosné és Kapás Antalné képviselőket a jegyzőkönyv hitelesítésére, 
melyet a képviselők egyhangúlag elfogadnak. 
 
 
Ivanovics István polgármester: A meghívóban kiküldött napirendi pontokat javasolja 
elfogadni. 
 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 31/2012. (VII.23.) számú képviselő-testületi határozat 
 

A képviselő-testület a 2012. július 23-i ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 

1./ Napraforgó Óvoda Kálló óvodavezetői megbízása 
   Előterjesztő: polgármester 
 2./ Óvodai maximális csoportlétszám túllépésének engedélyezése 
   Előterjesztő: polgármester 
 3./ Iskolaigazgató kötelező óraszámának csökkentésével kapcsolatos 
   Előterjesztő: polgármester 
 4./ Javaslat a Szervezeti és Működési Szabályzat módosítására 
   Előterjesztő: ügyrendi bizottság elnöke 
 5./ Egyebek 
 
 
 
NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 
 
1./ napirendi pont 
Napraforgó Óvoda Kálló óvodavezetői megbízása 
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva./ 
 
Ivanovics István polgármester: Örül, hogy a Laci után Éva is benyújtotta a pályázatát. Reméli, 
hogy ugyanilyen ambícióval folytatja munkáját, mint eddig, de több megértést tanúsít feléje. 
 
Magyar Éva óvodavezető: Egy kicsit mindig engedni, közelíteni kell az álláspontokon. Eddig 
még mindig sikerült megegyezni. 
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Czeba Katalin alpolgármester: A benyújtott pályázat nagyon átgondolt, szakmailag 
megfontolt munka. Tudja, hogy az óvodavezetőnek is milyen nehéz dolga van az óvodában. 
Sok sikert kíván, kitartást, erőt a további munkájához. Szükséges összefogni a dolgozókat, 
amelyet Éva nagyon jól megold. 
 
Magyar Éva óvodavezető: Úgy gondolja, hogy nehéz feladat előtt áll.  Óvónői pályázat is  van 
meghirdetve az óvodában, de nem igazán tolakodnak érte, pedig sokan vannak állás nélkül. 
 
Balla Jánosné képviselő: Mi lehet az oka annak, hogy ennyire nincs jelentkező? Esetleg a 
cigányság? 
 
Magyar Éva óvodavezető: Lehet, hiszen maga az intézmény teljes mértékben megfelelő 
körülményeket biztosít. Egy jó óvónőnek ilyen dolog nem okoz problémát. Ha bevezetik az új 
köznevelés törvényt szerinte csak az fog megmaradni a pályán, aki igazi pedagógus. 
 
Koncz Lajosné képviselő: Nagyon színvonalas volt a ballagási műsor, elismerése érte az 
óvónőknek. 
 
Magyar Éva óvodavezető: Ezeket a dolgokat azért látják a szülők, mert sokkal nyitottabb az 
óvoda, mint régen. Úgy tudják megítélni, ha tudják, hogy milyen munka folyik ott. 
 
Ivanovics István polgármester: Sok sikert kíván az óvodavezetőnek és az ott dolgozóknak is 
munkájukhoz. 
 
Magyar Éva óvodavezető: Mindenkinek köszöni a megelőlegezett bizalmat. Az óvoda 
működésében elsődleges most, hogy megtartsák az eddigi színvonalat. Jó kommunikációs 
kapcsolat legyen egymással, a megkezdődött jó gyakorlat ezen a téren fennmaradjon. 
Összefogással lehet mindent jól működtetni. Szükséges, hogy a jó dolgokat is észrevegyék, ne 
csak a rosszakat. 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület minősített többségű szavazással, 6 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 32/2012. (VII.23.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 2012. február 23-i testületi 
ülésén pályázatot írt ki a Napraforgó Óvoda Kálló óvodavezető (magasabb vezetői) 
beosztásának betöltésére. 

 
A képviselő-testület megállapítja, hogy a pályázati határidőn belül egy pályázat 
érkezett be, a pályázat érvényes. 

 
Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyar Évát 2012. augusztus 1-
től 2017. július 31-ig, öt nevelési év időtartamára megbízza a Napraforgó Óvoda Kálló 
óvodavezetői feladatainak ellátására. 

 
Felelős: Polgármester 
Határidő: 2012. július 31. 
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2./ napirendi pont 
Óvodai maximális csoportlétszám túllépésének engedélyezése 
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva./ 
 
Ivanovics István polgármester: Tavaly is sor került a maximális létszám túllépésének 
engedélyezésére. 
 
Balla Jánosné képviselő: Az óvodavezetővel beszélve, úgy hallotta, hogy mégsem került sor a 
létszámemelésre. 
 
Magyar Éva óvodavezető: Régen az Oktatási Hivatal hatásköre volt, 2010-től került fenntartói 
hatáskörbe  a maximális csoportlétszám túllépésének engedélyezése. 
 
Koncz Anita körjegyző: Az elmúlt nevelési évben későn derült ki, hogy létszámemelésre 
lenne szükség, ezért a képviselő-testületi döntés meghozatalára is elkésve került sor. A döntés 
végrehajtása intézményátszervezésnek minősül, ezért alapító okirat módosítására is szükség 
lett volna, melyre viszont már nevelési év közben nem kerülhetett sor. 
Az óvodai gyermeklétszám megemeléséhez közoktatási szakértő kirendelését kell kérni, majd 
az oktatási hivatal véleményezi az önkormányzat kérését, ezt követően kerülhet sor az alapító 
okirat módosítására. 
 
Balla Jánosné képviselő: Tehát meghoztak egy döntést, de nem tudták végrehajtani. 
 
Magyar Éva óvodavezető: Csak két gyereket nem tudtak létszámhiány miatt felvenni. 
Szeptembertől 101 fő óvodás gyermek lenne, 8 gyermek pedig folyamatosan jönne az év 
folyamán. 
A létszámot csoportonként 10 %-kal, azaz plusz két fővel lehetne megemelni, gyakorlatban 
csoportonként 27 fő óvodás gyermek lenne, az összlétszám maximum 108 fő lehetne a kállói 
óvodában. 
Ráadásul az IPR-s pályázat miatt arányosan kell szétosztani a gyermekeket, továbbá 
mindenféle egyedi kívánságnak kellene eleget tenni. Nem könnyű ennek a feladatnak 
megfelelni. 
 
Ivanovics István polgármester: Javasolja, hogy engedélyezze a képviselő-testület a maximális 
csoportlétszám túllépését. 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 33/2012. (VII.23.) számú képviselő-testületi határozat 
 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a közoktatásról szóló 1993. évi 
LXXXIX. törvény 102. § (2) bekezdésének c) pontja, valamint a 3. számú melléklet II. 
rész 7. pontja alapján a Napraforgó óvoda Kálló négy csoportja (Süni, Mókus, Katica, 
Maci) vonatkozásában engedélyezi a csoportba felvehető maximális gyermeklétszám 
10 %-kal történő túllépését a 2012/2013-as nevelési évben. 
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A maximális csoportlétszám túllépésének engedélyezése nem indokolja a 
foglalkoztatotti létszám emelését. 
A működési feltételekhez szükséges forrásokat a 2012. évi intézményi költségvetés 
biztosítja. 

 
Napraforgó Óvoda Kálló alapító okiratának módosítása szükséges, mivel az 
engedélyezett létszám meghaladja az alapító okiratban szereplő felvehető maximális 
létszámot. 

 
A képviselő-testület utasítja a körjegyzőt, hogy az alapító okirat módosítása ügyében a 
szükséges intézkedéseket tegye meg. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

                         körjegyző 
 
 
3./ napirendi pont 
Iskolaigazgató kötelező óraszámának csökkentésével kapcsolatos 
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva./ 
 
Ivanovics István polgármester: Elkövettek a múltban egy pici hibát, a két intézményvezetőnek 
az órakedvezményt nem azonosan állapították meg. 
 
Koncz Lajosné képviselő: Heti nyolc kötelező órája van törvény szerint az iskolaigazgatónak? 
 
Ivanovics István polgármester: Igen. A 2012/2013 tanév első félévére javasolja megállapítani 
az órakedvezményt, hiszen a jövő évet senki nem látja tisztán. Javaslata az, hogy az 
iskolaigazgató kötelező óraszámát heti öt órában állapítsák meg. 
 
Balla Jánosné képviselő: Hány kémia órája van az igazgatónak? Ha belefér heti öt órába a 
kémia, akkor napi egy óra leadását elfogadhatónak tartja. 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 
 34/2012. (VII.23.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Kiss László iskola igazgató 
kötelező óraszám megállapítása iránti kérelmét megtárgyalták és úgy határoznak, hogy 
- a közoktatásról szóló 1993. LXXIX. törvény Harmadik rész B) PEDAGÓGUS ÉS 
SZAKVIZSGÁZOTT PEDAGÓGUS-MUNKAKÖRÖKNÉL 5. pontjának figyelembe 
vételével - kötelezően ellátandó óráinak a számát heti öt órában állapítják meg a 
2012/2013. tanév első félévére. 
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4./ napirendi pont 
Javaslat a Szervezeti és Működési Szabályzat módosítására 
/Előterjesztés és az elfogadott rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva./ 
 
Koncz Lajosné képviselő, ügyrendi bizottság elnöke: Az Önkormányzat Szervezeti és 
Működési Szabályzatát a képviselők részére kiküldött rendelettervezet szerint javasolja 
módosítani. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt,  a képviselő-testület minősített többségű szavazással, 5 igen 
szavazattal, ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodással megalkotta 14/2012. önkormányzati 
rendeletét az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatának a módosításáról. 
 
5./ napirendi pont 
Egyebek 
 
Nehéz körülmények között dolgozók pótlékával kapcsolatos 
 
Ivanovics István polgármester: Sajnos a költségtakarékosság kapcsán az iskolában és az 
óvodában megszüntetésre került a nehéz körülmények között dolgozók pótléka. Javasolja, 
hogy 2012. szeptembertől 2013. január 31-ig terjedően, öt havi időtartamra kerüljön 
megállapításra, hiszen az itt dolgozók valóban nehéz körülmények között dolgoznak Azért 
csak erre az időtartamra, mert senki nem látja, hogy hoz a jövő év, amennyiben lehetősége 
lesz rá az önkormányzatnak, akkor szeretné a továbbiakban is megállapítani a dolgozók 
részére. 
 
Balla Jánosné képviselő: Amennyiben látunk már valamit a jövő évi költségvetésből, akkor a 
továbbiakban is megállapításra kerülhet a pótlék? 
 
Ivanovics István polgármester: Már így is belecsúsznak két hónapot a jövő évi költségvetésbe. 
Természetesen amennyiben az önkormányzat anyagi helyzete megengedi, akkor a jövő évben 
is részesülhetnek a dolgozók ebben a juttatásban. 
 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 35/2012. (VII.23.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy 2012. 
szeptember-2013. január közötti öt hónap időtartamra biztosítja a Napraforgó Óvoda 
Kálló, és a Kállói II. Rákóczi Ferenc Általános Iskola intézményekben a Nehéz 
körülmények között dolgozók pótlékát, személyenként havi 2000.-Ft összegben. 
 
Az előirányzat módosítására a költségvetés következő módosításakor kerül sor. 
 
Felelős: polgármester 
Határidő: értelemszerűen 
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Térítési díjjal kapcsolatos 
 
 
Balla Jánosné képviselő: Már régebben is beszéltek arról, hogy az óvodában és az iskolában 
kevés gyerek után fizetnek térítési díjat, és valahogyan azokat is kellene támogatni, akik nem 
étkeznek ingyenesen, illetve kedvezményesen. Konkrét döntést viszont erről eddig nem 
hoztak, lépni kellene már ebben az ügyben is. 
 
Koncz Anita körjegyző: A térítési díjról szóló rendeletben már évek óta támogatja az 
önkormányzat az étkeztetést napi 10 forinttal, ezen az összegen már a rendelet elfogadásakor 
is lehetett volna emelni. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Az iskolában csak néhány gyermeket érintene ez a döntés, csak 
nagyon kevesen fizetnek napközit. 
 
Magyar Éva óvodavezető: Az óvodában kb. 20-25 gyermek után fizetnek térítési díjat. 
 
Ivanovics István polgármester: Ő a térítési díjnál 25 %-os kedvezményt javasol megállapítani, 
de szükséges lenne pontosan kiszámolni. 
 
Magyar Éva óvodavezető: Ki fogják számolni, hogy szeptembertől ez hány gyermeket érint. 
 
 
Számlavezető pénzintézettel kapcsolatos 
 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Beszélt már a képviselő-testület arról, hogy az önkormányzat 
jelenlegi számlavezető bankjától, az OTP-től át kellene térni a Sajóvölgye 
Takarékszövetkezethez. El kellene már dönteni, hogy maradnak vagy mennek. 
 
Ivanovics István polgármester: Beszélt velük, de semmilyen konkrét anyaga nincs ezzel 
kapcsolatban. 
 
Koncz Lajosné képviselő: Anyagot kellene küldeni, ahhoz, hogy jobban belelássanak a 
feltételekbe. 
 
Ivanovics István polgármester: Azt mondták, hogy jobb ajánlatuk van, mint az OTP-nek. Ő 
már a kezdetektől a Takarékszövetkezetnél vezeti a számláját. Azt mondta a vezető, hogy ha a 
lecsendesednek a dolgok, akkor visszatérnek rá.  Véleménye szerint beszéljék meg egy vezető 
beosztású személlyel. 
 
Koncz Anita körjegyző: Együttesen  érdemes számlavezető pénzintézetet váltani, hiszen az 
OTP-nél vezeti a számláját a  körjegyzőség, az intézmények,  Erdőtarcsa önkormányzata, a 
nemzetiségi önkormányzatok. 
Az idén nyitottak új számlákat az intézményeknek, a nemzetiségi önkormányzatoknak az 
OTP-nél. 
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Koncz Lajosné képviselő: Ő ebben dolgozott, zökkenőmentesen le tud zajlani a pénzintézet 
váltás. Minden kedvezményt megadna a takarék, amely a cégnek nem nagy üzlet, inkább csak 
presztizskérdés. A helyibeli vállalkozók többsége is itt vezeti a számláját. 
 
Ivanovics István polgármester: Nem zárkózott el a tárgyalástól, de szeretett volna számokat 
tudni azzal kapcsolatba, hogy milyen feltételeket tudnak nyújtani. 
 
Koncz Lajosné képviselő: Az önkormányzati dolgozóknak kedvező számlavezetési díjakat 
tudnak biztosítani. Most sokan máshová mennek kivenni a pénzüket, akár automatát is 
telepítenének ki a községbe. 
 
Ivanovics István polgármester: Véleménye szerint előkészítetlen volt a megbeszélés ebben az 
ügyben. Az akkor elhangzottakra nem tudott sem igent, sem nemet mondani. 
 
Koncz Lajosné képviselő: A szándékot kell tudni, hogy foglalkozzanak-e ezzel e kérdéssel. Ő 
azt tudja mondani, hogy nagyon korrektek a vezetők. 
Az önkormányzat a régi időkben nyitott számlát az OTP-nél. Az önkormányzatok számláit 
nagyon sok helyen takarékszövetkezetek vezetik. Az a rendszer is fejlett már, számítógépről 
lehet utalni, nem kell bemenni a pénzintézetbe. 
 
Balla Jánosné képviselő: Minden cége itt van a takaréknál, meg van velük elégedve. 
 
Koncz Lajosné képviselő: Elmondják az ajánlatukat és mérlegelni kell. Nem kell például a 
csekkekért fizetni, hiszen mindent be lehet fizetni a pénztárba. 
 
Balla Jánosné képviselő: A sárga csekkadót is meg kell fizetni valakinek. 
 
Koncz Lajosné képviselő: Át kell gondolni az egészet, biztosan tudja, hogy meg fognak 
egyezni, hiszen sokkal jobb kondícióik vannak, mint az OTP-nek. Az iparűzési adónál sem 
mindegy, hogy mennyi a forgalmuk. A takaréknak több dolga lenne ezzel, mint amennyit nyer 
rajta. 
A számlaszámokat esetleg a Kincstár felé kell lejelenteni. 
 
 
Hulladéktároló edényzettel kapcsolatos 
 
 
Ivanovics István polgármester: Tárgyalás folyt a Kvg. Zrt., az AVE képviselőivel, valamint az 
érintett polgármesterekkel, mivel eddig a kukákkal kapcsolatban nem tudtak megegyezni. 
Bízik benne, hogy már zökkenőmentes lesz. AKvg. Zrt. legutóbb 2,5 hónapot számlázott ki. a 
lakosság részére. 
Rendeltek zsákot is, aki kért vehetett belőle. Maradt még belőle,  ha szükséges lesz, akkor 
még rendel. 
A Kvg. Zrt. három hónapot felvállal a lízingdíjból, a maradék három hónapot valahogy meg 
kellene oldani. 
Ki kell írni a közbeszerzési eljárást, hiszen csak december 31-ig van szerződésük. Azzal 
akarják továbbfizettetni a lízingdíjat, aki megnyeri a közbeszerzést. 
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Több napirend nem volt, a polgármester megköszönte a megjelenést és a testületi ülést 
bezárta. 
 
 
                                                                      Kmf. 
 
 
 
 
 
                             Ivanovics István                                      Koncz Anita 
                                polgármester                                           körjegyző 
 
 
 
 
                                       Balla Jánosné                          Kapás Antalné 
                                                    jegyzőkönyv-hitelesítők 


